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alueella paljon metsästämässä 
ja marjassakin. Hän kertoo, että 
siellä on erilaista ylänköä ja pal-
jon jäljellä vielä lakkapäämänty-
jä eli latvasta katkenneita komei-
ta mäntyjä.

– Kyllä ne hakkuut vaikuttavat 
metsästykseen ja marjastukseen.

Heinonen pohtii, että liialliset 
hakkuut ovat vaikuttaneet esi-
merkiksi moniin pikkulintula-
jeihin.

– Metsää tulisi hakata harki-
tusti, eikä niin kuin nykyään, eli 
liian nuorta metsää.

Kysyttäessä elokapinnallisista, 
hän pohtii, että ehkä hakkuiden 
suunnittelu pitäisi hoitaa luon-
toarvoja katsomalla eikä kapi-

noimalla.
– Se on kaksipiippuinen juttu.
Pertti Väntönen on myös eh-

doton, että ainakaan avohakkui-
ta alueelle ei saa tehdä.

– Aalistunturin alue on niin 
kaunis, ettei sitä pitäisi hakata 
mielellään ollenkaan. Sieltä löy-
tyy koskematonta metsää ja eläi-
met viihtyvät.

Väntönen on käynyt alueella 
marjassa. Hän kertoo, että tun-
nissa ämpäri tuli täyteen isoa 
mustikkaa käsin poimien.

Kapinallisista hän toteaa, et-
tä hän ei ole perehtynyt niihin, 
mutta väkivaltaa ei saa käyttää.

– Motojen estäminen on hyvä 
syy olla paikalla.

Eija Koivumaa

– Haluamme estää, ettei Metsä-
hallitus heikennä tämän alueen 
luontoarvoja. Lisäksi osoitamme 
mieltä kansallispuiston puolesta, 
joka on tärkeä tälle alueelle, Met-
säliikkeen aktiivi Otto Snellman 
sanoo.

Metsäliike, joka muodostuu 
Greenpeacesta, elokapinallisista 
ja Luontoliitosta, oli pystyttänyt 
puolijoukkueiteltan Laukkujär-
ventien varteen maanantain vas-
taisena yönä. 

Otto Snellman pohtii, ettei voi 
ymmärtää valtion toimia, koska 
Suomi on sitoutunut pysäyttä-
mään luontokatoa vuoteen 2030 
mennessä.

– Valtiollinen toimija, jonka oi-
kea käsi haluaisi pysäyttää luon-
tokadon, antaa vasemman käden 
hakata viimeisiä arvokohteita, 
hän toteaa.

Yön aikana teltta oli täytty-
nyt nukkujista. Yksi osallistuja 
oli tuonut mukanaan puut kami-
naan, ja aamupuuroa oli keitet-
ty kaikille isossa kattilassa. Kel-
lo kolme yöllä yksi motokuski oli 
tulossa työmaalle, mutta joutui 
palaamaan takaisin. Hän oli to-
dennut vain tilanteen ja aikonut 
ilmoittaa asiasta ylemmälle ta-
holle.

– Toivomme, että Metsähallitus 
luopuu näistä hakkuista ja edis-
tää kansallispuistohanketta. Tä-
mä on jo valmiiksi hieno retkei-
lyalue. Paikalliset aktiivit ovat 
pitäneet tästä hyvää huolta, Otto 
Snellman sanoo.

– Yksi erikoisuus asiassa on, et-
tä suurin osa metsänkäyttöilmoi-
tuksista on tehty kansallispuisto-
aloitteen jälkeen, Metsäliikkeen 
mediavastaava Ida Korhonen sa-
noo.

Hän pohtii, että koska metsä on 
ollut hänelle tärkeä koko elämän 
ajan, on velvollisuus puolustaa 
alkuperäiselämää ja lajikirjoa, jo-
ta niissä voi olla.

Euphoria film Oy:n ryhmä oli pai-
kalla kuvaamassa materiaalia tu-
levaan dokumenttielokuvaan 
metsäliikkeestä.

– Metsä on mitä kiinnostavin ja 
kuumin aihe Suomessa tällä het-
kellä. Käsitykset metsänhoidos-
ta, metsänieluista ja monimuotoi-
suudesta ovat muutoksessa. Opi-
tut itsestäänselvyydet ovat mur-
tumassa. Metsää tulisi myös koh-
della arvotavarana, ettei se menisi 
vain selluksi tai muuksi bulkkita-
varaksi, elokuvaohjaaja Virpi Suu-
tari pohtii.

Metsäliikkeestä ja nuorten ym-

päristötunteista kertova doku-
mentti ilmestyy noin vuoden 
päästä Ylellä ja elokuvateattereis-
sa.

– Minun käsitykseni Suomalais-
ten metsien laadusta on mullistu-
nut. Olen kuvitellut niiden tilan 
olevan hyvän, mutta ne ovat hy-
vin pirstaloituneet, mikä on hei-
kentänyt monimuotoisuutta. Laa-
tu ei ole sitä, mitä useimmat luu-
levat.

Pellon ”Seo-parlamentissa” tie-
dettiin Aalistunturin tapahtu-
mista. Miehet pohtivat, kuka nyt 
maksaa metsäkonekuljettajille 
palkan. He olivat hyvin tietoisia, 
että Metsähallituksen rahat eivät 
jää tänne.

– Sinne ne menee Tikkuril-
haan Metsähallituksen pääkont-
toriin. Me elämme vain metsästä 
ja maanviljelystä täällä. Suojelisi-
vat siellä omilla paikoilla maita, ei 
vaikuta tänne tulla, Lasse Kunna-
ri pohdiskeli.

– Muuta kuin hakkaavat vain, 
metsä kasvaa joka päivä. Onhan 
täällä jo suojelualueita, Seppo Ti-
monen sanoi.

– Ja kuka se maksaa täällä vero-
ja. Metsät työllistävät paljon, Las-
se Kunnari jatkaa.

Mielenosoittajat puolestaan 
muistuttivat, että kansallispuis-
tolla on työllistävä vaikutus.

– Emme halua lopettaa kaikkea 
metsätaloutta täällä. Se mitä ta-
pahtuu, ei ole metsäkoneyrittä-
jien syy vaan Metsähallituksen. 
Emme halua viedä kenenkään 
työtä. Uskomme, että luonnon-
suojelu ja metsätalous on mahdol-
lista yhteensovittaa tällä alueella, 
Ida Korhonen sanoo.

Otto Snellman lisää vielä, et-
tä heillä on ennakkotietona, että 

pieni yrittäjä ei kärsi tästä, koska 
Metsähallitus maksaa korvauksen 
menetetystä työajasta.

– Ei ole tarkoitus kiusata, vaan 
kritisoida valtion politiikkaa. Jos 
meidän valtio hoitaisi metsiä kes-
tävästi ja luonnon monimuotoi-
suus huomioiden niin eihän tätä 
tarvitsisi tehdä.

Kysymyksen pellolaisten keskuu-
dessa aiheutti myös se, mistä po-
rukka on tullut Aalikselle, ja mik-
si he viitsivät tulla kastelemaan 
itsensä tänne kauas räntäsatee-
seen.

Metsäaktivistien leirissä selvi-
si, että ihmiset ovat tulleet sinne 
ympäri Suomea. Lähimmät kak-
si osallistujaa olivat Rovaniemel-
tä. Oli myös Turusta, Helsingistä, 
Nurmekselta, Tampereelta ja Jo-
ensuusta. Loppuviikosta paikalle 
oli tulossa lisää väkeä, joku myös 
lähempää Äkäslompolosta.

Ruotsista Skogsupproret luon-
nonsuojelujärjestön porukkaa on 
myös aikonut tulla paikalle.

– Ja paikallisia meillä on henki-
senä tukena, vaikka ei täällä pai-
kanpäällä olekaan, Otto Snellman 
vakuuttaa.

Hän myös toivotti kaikki ter-
vetulleeksi kertomaan oman nä-
kemyksensä heidän vaatimista 
asioista.

Vielä Seo-parlamentissa joku 
totesi, että joutilailla on aikaa.

– Ovatkohan he tehneet edes 
päivääkään töitä?

Metsähakkuualueella selvisi, 
etteivät kapinoimaan lähteneet 
olleet aivan joutilaita. Moni vai-
kutti olevan yliopisto-opiskelija. 
Ida Korhonen kertoi opiskelevan-
sa Helsingin yliopistossa metsän-
hoitajaksi.

Otto Snellman on tekemässä 
väitöskirjaa tekopyhyydestä ja 
erityisesti, miten se näyttäytyy 
ympäristöpolitiikassa kuten esi-
merkiksi Suomen metsäkysymyk-
sissä. Opiskeluaineina hänellä on 
filosofia ja valtiotieteet.

Ville Murman on lähdössä 
opiskelemaan luontokartoittajan 
erikoisammattitutkintoa ja työs-
kenteli nyt Luontoliiton kartoi-
tuskoordinaattorina. Joukosta 
löytyi myös sosiologian profes-
sori.

– Tutkin kansalaisaktivismia, 
Vesa Puuronen toteaa.

Seo-parlamentin epäilyistä huo-
limatta Pellosta löytyi henkilöitä, 
jotka eivät kannata hakkuita.

Tuomo Heinonen totesi, että 
metsän saisi jättää kaatamatta, 
koska Aalistunturin alue on niin 
hienoa. Nuorempana hän kulki 

Mielenosoitus pysäytti hakkuut Aalistunturilla

Metsäaktivistit aikovat leiriytyä metsässä kunnes saavat tavoitteensa toteutumaan. Mikko Jaakonsaari (vas.) Nurmeksesta on ensimmäistä kertaa mukana tällaisessa. Hän on lähdössä Mette Hartosen kanssa tarkkailemaan, etteivät motot ole lähteneet liikkeelle. Kuvassa myös Ida Korhonen, Saga 
Kampman ja Otto Snellman.

Metsäaktiivit ovat katkaisseet eteläpuolelta lähtevän talvitien. 
He aikovat tehdä kaikkensa metsänsuojelun eteen, eivätkä aio 
lähteä pois paikalta ennen kuin vaatimuksiin vastatataan.  
Paikallisilta löytyy kahtalaista mielipidettä.

Erätarkastaja Mika Seurujärvi (oik.) ja metsätiimin aluepäällikkö Vili Väyrynen 
menossa tarkastamaan tilannetta, josta kuulivat radiosta.  Tässä vaiheessa 
miehet eivät osanneet kertoa, mitä seuraavaksi tulee tapahtumaan.   Seuru-
järvi totesi, että jännässä odotamme, mitä siellä on. Paikalla oli kuvausryhmä tekemässä dokumenttielokuvaa. Myös Lapin Kansan toimittaja saapui paikalle.
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”Minun käsi-
tykseni  

suomalaisten 
metsien  
laadusta  
on mullistunut. 
Se ei ole sitä,  
mitä useimmat 
luulevat.”

elokuvaohjaaja Virpi Suutari


